
Zápis z 1. jednání komise životního prostředí ze dne 6.12.2022. 
Zasedací místní městského úřadu Červený Kostelec. 
Jednání bylo zahájeno v 16 hodin. 
 
Zúčastnění členové: Mgr. Sylva Mudrochová – předsedkyně komise, Jiří Duroň, Lucie Hnízdilová, Mgr. Petr Kafka, 

Richard Kosinka, Tomáš Matyska,   
Omluvili se:   Marek Kuťák, Ing. Hana Škodová  
Nezúčastnění členové: Adam Čepelka, Ing. Jan Staněk  
Tajemník komise:   Štěpán Křeček 

Pověřený člen rady:  Tomáš Matyska 
Host:   Jiří Regner 
 
Pozvánka a podklady pro jednání komise byly odeslány pod č.j.: MUCK/09517/2022/VYST ze dne 25.11.2022. 
 
Ustanovení komise životního prostředí rady města Červený Kostelec bylo schváleno radou města Červený Kostelec dne 
9.11.2022 usnesením č. RM-2022/21/25. Jednotliví členové komise životního prostředí byli jmenováni radou města Červený 
Kostelec dne 9.11.201 usnesením č. RM-2022/21/41. Předsedkyní komise životního prostředí je paní Mgr. Sylva 
Mudrochová. Tajemníkem komise životního prostředí je pan Křeček. Pověřeným členem RM pro komisi životního prostředí je 
člen rady města pan Tomáš Matyska na základě usnesení rady města č. RM-2022/22/36 ze dne 28.11.2022. 
 
 
1. Zahájení a program jednání komise. 
Na začátku zasedání komise životního prostředí informoval pan Regner o ustanovení komise životního prostředí a pan 
Křeček, jako tajemník komise, přivítal členy komise životního prostředí a přestavil předsedkyni komise paní Mgr. 
Mudrochovou. Následně se všichni členové komise vzájemně představili. 
 
Jednání komise je přítomna nadpoloviční většina členů komise. Komise je usnášeníschopná. 
  

Program jednání: 
1. Zahájení a program jednání komise. 
2. Činnost komise v souladu se zákonem o obcích. 
3. Organizace a způsob zasedání komise – jednací řád. 
4. Informace o činnosti předchozích komisí životního prostředí. 
5. Náplň práce komise životního prostředí. 
6. Návrh na projednávání záměrů na zajištění péče a na kácení mimolesních dřevin ve vlastnictví 

města komisí životního prostředí. 
7. Odpadové hospodářství města v roce 2023. 
8. Různé. 

  
2. Informace o činnosti komise v souladu se zákonem o obcích. 
Na úvod byla komise panem Křečkem informována o ustanoveních zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů, týkající se činnosti komise životního prostředí. 
 
3. Informace o organizaci a způsobu jednání komise. 
Komise se dohodla na organizačních záležitostech. Činnost a způsob jednání komise se řídí jednacím řádem komisí rady 
města Červený Kostelec, který byl schválen usnesením rady města č. R-2019/9/22 ze dne 29.4.2019. Komise se bude 
scházet pravidelně zhruba jednou za dva až tři měsíce a podle potřeby i dříve. Zasedání komise se budou konat vždy v úterý 
nebo ve čtvrtek od 16: 00 hodin. Komunikace mezi členy komise bude probíhat převážně přes e-mail. Zasedání komise 
budou probíhat zpravidla v zasedací místnosti městského úřadu. Příští zasedání komise je záměr uskutečnit v úterý 
7.2.2023. 
 
4. Informace o činnosti předchozích komisí životního prostředí. 
Komise byla informována o činnosti a práci předchozích komisí životního prostředí. Nová komise chce svou činností navázat 
na činnost předchozí komise životního prostředí. Členové komise byli informováni o možnosti vyžádání si dřívějších zápisů 
ze zasedání komisí. 
 
5. Náplň práce komise životního prostředí. 
Komise životního prostředí byla seznámena s náplní práce komise podle usnesení rady města č. RM-2022/21/16 ze dne 
9.11.2022. 
Komise delší dobu diskutovala nad odbornými tématy, kterými by se měla zabývat. 
Komise životního prostředí pokládá za důležité kromě stanovené náplně práce zaměřit se na revizi právních předpisů města 
týkající se životního prostředí, odpadové hospodářství, environmentální výchovu a publicitu témat o životním prostředí, 



ochranu podzemních vod, péči o veřejnou zeleň, povodňovou ochranu území, péči o městské lesy, ochranu ovzduší, péči o 
vzhled a čistotu veřejných prostranství a soukromých pozemků a budov. 
 
Komise životního prostředí také požaduje vyjadřovat se ke všem úpravám veřejného prostranství města, urbanistickým 
studiím a záměrům, mající významný vliv na vzhled města v dané lokalitě. Komise životního prostředí se také bude zajímat o 
problematiku okrajových částí města (např. svoz odpadů, čistotu a vzhled městského vybavení sloužícího k ochraně 
životního prostředí, zachování krajinného rázu místa (genius loci)). 
 
Pan Křeček informoval členy komise o právních předpisech týkající se životního prostředí. Zároveň informoval o obecně 
závazných vyhláškách a nařízení rady města. Komise postupně provede revizi právních předpisů města, případně navrhne 
změny, které budou vyplývat z aktuální situace ve městě a tak aby odpovídaly platným zákonům, z kterých by měly 
vycházet. 
 
6. Návrh na projednávání záměrů na zajištění péče a na kácení mimolesních dřevin ve vlastnictví města komisí 
životního prostředí. 
Komise životního prostředí delší dobu diskutovala o péči o veřejnou zeleň v Červeném Kostelci. Hovořilo se o 
uskutečněných a plánovaných záměrech. Komise požaduje, aby jí byly předkládány v souladu s její náplní práce ke 
schválení všechny záměry města na kácení dřevin rostoucích mimo les, které v souladu se zákonem o ochraně 
přírody a krajiny vyžadují povolení. Město Červený Kostelec by mělo žádat o toto povolení u Městského úřadu v 
Červeném Kostelci, odboru výstavby a životního prostředí, teprve s kladným vyjádřením komise. 
 
Komise životního prostředí požaduje, aby jí jednotlivé záměry města byly předkládány ve formě předchozího odborného 
posouzení dřeviny na základě provedené terénní obchůzky ke zjištění skutečného stavu dřeviny, posouzení závažnosti 
důvodů ke kácení a vyhodnocení funkčních a estetických významů dřeviny. Zároveň by měla být pořízena fotodokumentace 
dřeviny, popis dřeviny a důvodů k jejímu kácení a návrh nové přiměřené výsadby ve stejné lokalitě. 
 
Ke zpracování odborného posouzení dřeviny určené ke kácení se komise životního prostředí shodla na zřízení odborné 
pracovní skupiny komise. Členy této pracovní skupiny jsou pan Duroň, pan Mgr. Kafka, pan Matyska a paní Mgr. 
Mudrochová a paní Ing. Škodová. 
 
Pracovní skupina komise bude na zasedání komise předkládat zprávu o svých stanoviskách k jednotlivým záměrům kácení 
městských dřevin. Pokud se bude jednat o záměr kácení městských dřevin ve větším rozsahu mající významnější vliv na 
vzhled veřejného prostranství města, bude tento záměr projednáván na zasedání komise.  
 
Komise životního prostředí bude vždy postupovat v souladu se zákonem o ochraně přírody a krajiny a upřednostňovat zájem 
na zachování dřeviny, tj. návrh na její ošetření, prořez a údržbu, než její kácení. Odstranění dřeviny je podle komise 
životního prostředí vždy až ta poslední možnost, co provést. Komise životního prostředí bude vždy prosazovat provedení 
přiměřené nové výsadby. Zároveň bude komisí kontrolováno provedené kácení, a zda byla provedena náhradní výsadba. 
 
Mimo to komise pokládá za důležité vyjadřovat se k rizikovým, nebezpečných a neudržovaným dřevinám ve městě 
rostoucích na jiných než městských pozemcích. Komise bude poukazovat na zajištění řádné péče o tyto dřeviny ze strany 
jejich vlastníků. 
 
7. Odpadové hospodářství města v roce 2023. 
Komise životního prostředí byla informována o změnách v odpadovém hospodářství města od roku 2023. Komise o této 
záležitosti delší dobu diskutovala. Od roku 2023 mimo jiné dochází ke zvýšení cen za odvoz odpadů svozovou společností a 
za ukládání odpadů na skládce v Bohuslavicích o 10 %. Nově také dochází k rozšíření svozů sběrných nádob 240 l na 
bioodpad v domácnostech na celoroční svoz s různou frekvencí svozu. Komise uvedené změny v odpadovém hospodářství 
od roku 2023 bere na vědomí.  
 
8. Různé. 
Komise souhlasí se záměrem kácení všech dřevin, které jsou popisovány a určeny ke kácení ze zpracovaného posouzení 
stavu dřevin na území města Červený Kostelec v letech 2018 až 2022, které jsou součástí pasportu zeleně města a také 
jsou zveřejněné na webu www.stromypodkontrolou.cz. Jedná o různé dřeviny rostoucí na městských pozemcích v různých 
lokalitách města. 
 
Delší domu se na komisi hovořilo o záměru kácení tzv. vánočního smrku rostoucího na městském pozemku parc. č. 1400 
v katastrálním území Červený Kostelec v prostoru mezi budovou radnice a autobusovým nádražím. Komise životního 
prostředí byla seznámena se zpracovaným odborným posouzením této dřeviny z 23.11.2022. V souvislosti se 
záměrem kácení uvedené dřeviny se na komisi diskutovalo o probíhající úpravě parčíku a pěšin v uvedeném prostoru a také 
o připravované úpravě a rekonstrukci náměstí T. G. Masaryka v Červeném Kostelci, která by měla být zahájena v roce 2023. 
Také se hovořilo o využití stávající jedle jako vánočního stromu a o možnostech využití dalších dřevin k vánoční výzdobě 
města. Komise životního prostředí souhlasí s kácením uvedeného smrku ztepilého a doporučuje zachování jedle kavkazské 



a její využití jako vánočního stromu města i v budoucnu po realizaci úpravy a rekonstrukci náměstí. K souhlasnému 
stanovisku ke kácení smrku vedou komisi hlavně bezpečnostní důvody. Komise životního prostředí nesouhlasí se záměrem 
využívat řezanou dřevinu jako vánočního stromu umístěnou na náměstí T. G. Masaryka.  
Paní Mgr. Mudrochová, pan Křeček a pan Regner popřáli všem členům komise hezké prožití Vánoc a štěstí v novém roce 
2023. 
 
Paní Hnízdilová vznesla dotaz, jakým způsobem město řeší pouliční osvětlení ve městě s ohledem na snížení světelného 
smogu a hlavně tzv. „studeného světla“, které narušuje biologický rytmus člověka i noční přírodu ve městě. Na dotaz 
odpověděl pan Kosinka. 
 
Příští jednání komise je záměr uskutečnit v úterý 7.2.2023. 
 
Jednání bylo ukončeno v 18:35 hodin. 
 
Zapsal dne 12.12.2022 Štěpán Křeček. 
Ověřila: Mgr. Sylva Mudrochová, předsedkyně komise 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Sylva Mudrochová    Štěpán Křeček 
předsedkyně komise    tajemník komise 

 
Návrh usnesení rady města: 
Rada města bere na vědomí informace z komise životního prostředí ze dne 6.12.2022. 


